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Stockholm – Mångfaldsstaden 
Skrivelse av Leif Rönngren (s), Margareta Olofsson (v) och Vivann Gunnarsson 
(mp) 
 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
 Skrivelsen av Leif Rönngren (s), Margareta Olofsson (v) och Viviann 

Gunnarsson (mp) anses besvarad i enlighet med vad som anförs i denna 
promemoria. 

 
 
Föredragande borgarrådet Roger Mogert anför följande. 
 
Bakgrund 
 
Leif Rönngren (s), Margareta Olofsson (v) och Viviann Gunnarsson (mp) har den 15 
juni 2005  inkommit till kommunstyrelsen med skrivelsen ”Stockholm – Mångfaldssta-
den”, bilaga. Den inleds med att Stockholm är en stad för alla och att varje människa 
ska ha lika värde och lika rättigheter. Skribenterna framhåller att fördomar finns både på 
jobbet, i skolkorridoren, på fotbollsträningen eller i kön på Konsum. För att förståelsen 
och respekten ska öka krävs det engagemang av alla och alla bär ett ansvar. 
 Föreningen Stockholm Pride har ansökt om att få arrangera Europride år 2008. Ett 
sådant evenemang skulle locka fler besökare än tidigare år och i skrivelsen framhålls att 
Stockholm har anledning att känna stolthet över att Sveriges HBT-personer valt just 
Stockholm för sitt största evenemang. Det är en markering att Stockholm är en öppen 
och generös stad. Skribenterna hävdar att osynliggörande, fördomar och förutfattade 
meningar måste bekämpas. Staden måste ta ansvar och bidra på sitt sätt för att öka för-
ståelse, respekt och alla människors lika värde. Vidare föreslås att staden under Europri-
de 2008 ska arrangera en mottagning för festivalens besökare i Stadshuset och upplåta 
mötesrum för diskussioner. De föreslår vidare att regnbågsflaggan bör vaja utanför 
stadshuset samma dag som mottagningen och att staden stödjer kulturevenemang inom 
ramen för pridefirandet. De föreslår att staden bör undersöka möjligheten att vara offi-
ciell sponsor av Stockholm Pride och i övrigt verka för att stödja föreningen Stockholms 
Prides ansökan om Europride år 2008. 
 
Remisser 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret för synpunkter. 
 Stadsledningskontoret ställer sig positivt till att genomföra aktiviteter i Stadshuset 
under Europride om vedertagna kriterier för mottagningar och upplåtelser för mötes-
rum är uppfyllda. Att flagga med regnbågsflaggor utanför Stadshuset anser stadsled-
ningskontoret inte är förenligt med den mångåriga praxis som finns angående flaggning. 
Stadsledningskontoret anser att kulturnämnden skulle kunna undersöka möjligheterna 
att bevilja medel för att stödja kulturevenemang inom ramen för Pridefirandet. Kontoret 
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bedömer slutligen att behandlingen av staden som officiell sponsor av Stockholm Pride 
behöver utredas ytterligare. 
 
Mina synpunkter 
 
Jag är helt överens med skribenterna om att det finns för mycket fördomar och förutfat-
tade meningar i samhället. Vikten av att öka förståelsen och respekten för varandra kan 
inte nog betonas. Möjligheterna till att förändra attityder bygger, som anförs i skrivelsen, 
på ett personligt ansvar. Men jag vill hävda att hur det offentliga verkar är direkt avgö-
rande för möjligheterna att skapa ökat engagemang och förståelse för att ta till vara vär-
det av olikheterna. 
 Stockholm Pride är ett viktigt evenemang som sätter välbehövlig fokus på frågor 
som berör homosexuella, bisexuella och transpersoner. Festivalen drar ett stort antal 
besökare och om Euro Pride 2008 kan arrangeras i Stockholm med Stockholm Pride 
som arrangör innebär det en rejäl publikökning. Detta ger positiva effekter för besöks-
näringen och är något som stärker Stockholms stad. 
 Det är viktigt att staden tar ansvar och medverkar i ett sådant evenemang och tydligt 
markerar vikten av förståelse, respekt och alla människors lika värde. Som stadsled-
ningskontoret anför finns inga hinder för en mottagning i Stadshuset under Europride 
om en ansökan inkommit som uppfyller de krav som ställs på en mottagning och att den 
blivit beviljad av kommunfullmäktiges presidium.  
 Jag delar stadsledningskontorets uppfattning att Stockholms stad som officiell spon-
sor av Europride bör utredas ytterligare men att föreningen Stockholm Pride först måste 
inkomma med en förfrågan. 
 Jag föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Skrivelsen av Leif Rönngren (s), Margareta Olofsson (v) och Viviann Gunnarsson 
(mp) anses besvarad i enlighet med vad som anförs i denna promemoria. 

 
Stockholm den 16 augusti 2006 
 
ROGER MOGERT 
 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 
 
Leif Rönngren (s), Margareta Olofsson (v) och Viviann Gunnarsson (mp) har den 15 
juni 2005  inkommit till kommunstyrelsen med skrivelsen ”Stockholm – Mångfaldssta-
den”. Den inleds med att Stockholm är en stad för alla och att varje människa ska ha lika 
värde och lika rättigheter. Skribenterna menar att fördomar finns både på jobbet, i skol-
korridoren, på fotbollsträningen eller i kön på Konsum. För att förståelsen och respek-
ten ska öka krävs det engagemang av alla och alla bär ett ansvar. 
 Föreningen Stockholm Pride har ansökt om att få arrangera Europride år 2008. Ett 
sådant evenemang skulle locka fler besökare än tidigare år och i skrivelsen framhålls att 
Stockholm har anledning att känna stolthet över att Sveriges HBT-personer valt just 
Stockholm för sitt största evenemang. Det är en markering att Stockholm är en öppen 
och generös stad. Skribenterna hävdar att osynliggörande, fördomar och förutfattade 
meningar måste bekämpas. Staden måste ta ansvar och bidra på sitt sätt för att öka för-
ståelse, respekt och alla människors lika värde. Vidare föreslås att staden under Europri-
de 2008 ska arrangera en mottagning för festivalens besökare i stadshuset och upplåta 
mötesrum för diskussioner. De föreslår vidare att regnbågsflaggan bör vaja utanför 
stadshuset samma dag som mottagningen och att staden stödjer kulturevenemang inom 
ramen för pridefirandet. De föreslår att staden bör undersöka möjligheten att vara offi-
ciell sponsor av Stockholm Pride och i övrigt verka för att stödja föreningen Stockholms 
Prides ansökan om Europride år 2008. 
 
REMISSER 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret för synpunkter. 
 
Kommunstyrelsens arbetsmarknads- och integrationsberedning föreslog den 28 
mars 2006 att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslag i tjänsteutlåtande av 
stadsledningskontoret. 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 februari 2006 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har remitterats för yttrande till stadsledningskontoret, där det har beretts inom välfärd 
och utbildningsavdelningen i samråd med internationella avdelningen, administrativa avdelningen 
och kulturförvaltningen. 
 
Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsledningskontoret anser att mångfalden i form av alla de erfarenheter, egenskaper, kunskaper 
och livsåskådningar som invånare i staden besitter är en styrka som ska tillvaratas, uppmärksam-
mas och firas.  
 Stadshuset är Stockholms invånares eget hus, där olika evenemang äger rum varje år, t.ex. 
medborgarskapsceremonin den 6 juni. Stadsledningskontoret anser därför att själva grundtanken 
med att genomföra aktiviteter i stadshuset i samarbete med föreningen Stockholm Pride under 
Europride festivalen 2008 är fullt möjlig.  
 Det finns inga hinder för att en mottagning i stadshuset under Europride kan genomföras om 
en ansökan inkommit. Den måste då uppfylla de krav som ställs på en extern mottagning och att 
den blivit beviljad av kommunfullmäktiges presidium.  
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 Att flagga med regnbågflaggor utanför stadshuset vid en mottagning under Europrideveckan 
kan vara en markering som visar att staden välkomnar mångfalden i staden. Kontoret anser dock 
att flaggningen inte är förenlig med den mångåriga praxis som finns angående flaggning utanför 
stadshuset, där endast nationella flaggor eller stadens egen flagga med St. Erik vajar.  
 Under år 2005 biföll kulturnämndens avdelning för kulturstöd en ansökan om ett konstpro-
jekt under Pridefestivalen, ytterligare medel till själva festivalen har inte tilldelats. Stadslednings-
kontoret anser att kulturnämnden skulle kunna undersöka möjligheterna att stötta pridefirandet 
om ansökningar inkommer. 
 Stadsledningskontoret bedömer att behandlingen av staden som officiell sponsor av Europri-
de bör utredas ytterligare, där hänsyn också måste tas till den evenemangspolicy som kommun-
fullmäktige antog den 11 november 2001. Av evenemangspolicyn framgår att staden ekonomiskt 
kan engagera sig i evenemang under förutsättning att följande kriterier är uppfyllda: 
• Evenemanget ökar kännedomen om Stockholm i världen. 
• Evenemanget befäster den bild av Stockholm som staden vill visa upp. 
• Evenemanget ökar antalet besökare eller företag till Stockholm. 
• Evenemanget har en hög internationell status. 
• Evenemanget är långsiktigt utvecklingsbart. 
• Evenemanget bidrar till att utveckla Stockholm som boende, företags- och besöksstad. 
 Stadsledningskontoret föreslår därför att staden avvaktar med ett ställningstagande till dess att 
en förfrågan inkommit från föreningen Stockholm Pride. Kontoret ser i princip heller inga hinder 
i att verka för att stödja Stockholms Prides ansökan om Europride år 2008 om intentionerna i 
ansökan överensstämmer med stadens övriga policy. 
 
 


